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Seniorrådet protokoll 
 

Plats och tid Stadshuset, lokal: Nyckelberget, kl 14-16 
 

Ledamöter Mussa Selim (S) 
Ing-Britt Andersson, PRO Trollhättan 
Lisbeth Svanström, PRO Södra 
Kjell Gunnarsson, SPF Seniorerna Södra Väne 
Barbro Åkerblad, RRG Equmeniakyrkan 
Gerd Blom, SKPF avd 13 
Marja Vallin, Sverige Finska Pensionärer Ketterät 
Marianne Munther, RPG Pingstkyrkan  
Ulf Ericsson, RRG Equmeniakyrkan 
Kristina Schött, SKPF avd 13 
 

Övriga närvarande Maria Jakobsson, sekreterare, Kommunstyrelseförvaltningen 
Daniel Ruus, Eidar 
Jane Johansson, Omsorgsförvaltningen 
Matilda Gustafsson, Omsorgsförvaltningen 
Lotta Löfberg, Omsorgsförvaltningen 
Leena Saarenpää, Omsorgsförvaltningen 
Tarja Viinikka, Omsorgsförvaltningen 
 
 

Justerare Marja Vallin, Sverige Finska Pensionärer Ketterät 
 
Justeringens plats och tid 

 
Stadshuset 2025-05-20 kl 09.30 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

Ordförande  

Justerare  

Protokollet förvaras på Stadskansliet, Trollhättans Stad 
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§ 49 Mötets öppnande 
Mussa Selim hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 
 

§ 50 Val av justerare 
Marja Vallin utses att justera protokollet. 
 

§ 51 Föregående mötesprotokoll 
Mötesprotokollet från senaste mötet (241128) skickades ut i december. Inga 
synpunkter kom upp så protokollet lades till handlingarna.  
 
I februari arrangerades ett gemensamt rådsmöte med Seniorrådet, 
Funktionsrättsrådet, Integrationsrådet och Landsbygdsrådet. 
Presentationerna som visades på mötet är utskickade efteråt.  
 

§ 52 Hur fungerar matleveranserna? 

Matilda Gustafsson från serviceteamet på Omsorgsförvaltningen berättar om 
serviceteamets arbete med onlinebeställning av mat och andra 
förnödenheter åt brukare. Serviceteamet är åtta personal och arbetar kl 9-
17:30 på vardagar (ej helger och röda dagar). De har leveranser på morgon, 
lunch och eftermiddag. Serviceteamet har ca 400 brukare. Onlinebeställning 
görs med t ex Ica-kort, bank-id eller annat betalsätt. Om någon av brukarna 
inte har klart allt praktiskt inför onlinebeställning så handlar serviceteamet åt 
dem i butiken (fysiskt). Ca 15 personer har behov av specialkost och för dem 
har kommunen avtal med Sodexo som levererar maten och serviceteamet kör 
ut den.  

En fråga kom upp om hur lång hållbarhet den färdigpackade maten har och 
om det mest är färdigrätter eller frysta rätter som beställs? Den 
färdigpackade maten håller upp till fem dagar. Brukare beställer ofta de frysta 
rätterna. En annan fråga var om vilken skillnad det är i pris? En färdigrätt från 
kostar ca 75-80 kr, den frysta rätten ligger på ca 35-40 kr.  

En fråga kom upp om man är nöjd med arbetet så här långt? Ja det är man 
och samarbetet med butikerna fungerar bra.  
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§ 53 Aktiviteter Lantmannavägen 
Lotta Löfberg, enhetschef, Leena Saarenpää undersköterska och Tarja Viinikka 
undersköterska berättar om aktiviteter på den finska avdelningen på 
Lantmannavägen. Det finns 8 lägenheter avdelningen och samtliga lägenheter 
har inriktning demens. Avdelningen har sex ordinarie personal som är 
finsktalande.   
 
Aktiviteterna på avdelningen är anpassade utifrån hänsyn till brukarens 
dagsform och önskan. Ibland har avdelningen aktiviteter tillsammans med 
andra avdelningar i huset eller med andra SÄBO. På avdelningen 
uppmärksammar vi finska högtider som t ex Finlands självständighetsdag och 
Sverigefinnarnas dag och har traditionsenlig mat. På Finlands 
självständighetsdag bjuder avdelningen även in finsktalande brukare från 
andra boende att komma med och fira tillsammans.   
 
Exempel på aktiviteter är pussel, lyssna till finsk musik, munkar till valborg, 
promenader och cykla med boende i anpassad lådcykel. Varje tisdag 
arrangeras träning på boendet där alla avdelningar deltar. Finska kyrkan på 
Lextorp kommer till avdelningen en gång per månad. 
 
Avdelningen arbetar med en digital plattform på finska (motsvarande 
Seniorportalen) där de laddar ner t ex filmer och musik på finska. Den 
tjänsten fungerar väldigt bra för avdelningens brukare. På avdelningen finns 
två finska tidningar.  
 
En fråga kom upp om varför det inte finns fler framträdanden och 
musikunderhållning på finska. Lotta svarar att det sker framträdanden på 
finska men att det är svårt med just framträdanden då det inte alltid fungerar 
att anordna då anpassning behöver göras utifrån dagsform hos brukare. Men 
musik och filmer finns för alla boende genom den digitala plattformen.   
 
En synpunkt kom upp om det borde finnas bättre samordning mellan de 
aktiviteterna som görs på de finska mötesplatserna och det som görs på 
avdelningen. Under mötet diskuterade ett förslag att någon av 
träffpunkternas spelningar kan göras på bottenvåningen av Lantmannavägen. 
På så sätt kan även de brukare från avdelning som orkar delta på 
framträdandet. Avdelningen välkomnar även finska föreningar att komma till 
avdelningen och göra gemensamma aktiviteter med de boende.  
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§ 54 Planering av senioraktivitetsyta 

Punkten utgår och tas upp på höstens möte i september.  
 

§ 55 LOV i hemtjänsten 

Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, berättar om LOV 
(Lagen om valfrihetssystem) som innebär att de invånare som beviljats 
hemtjänst kan välja mellan kommunens hemtjänst och privata utförares 
hemtjänst. De privata utförarna ska bli godkända av kommunen. Kommunen 
lägger ut en förfrågning om hemtjänst och företag får ansöka om att bli 
utförare om hemtjänst. Omsorgsförvaltningen har ett förfrågningsunderlag 
och när en ansökan kommer in har förvaltningen tre månader på sig att göra 
alla kontroller som behövs. Förvaltningen träffar och intervjuar företagen. 
Därefter tecknas ett avtal. Kommunen har ett avtal klart med ett företag som 
heter Tesia AB, de startade sin verksamhet den 14 april i år. Just nu har 
förvaltningen fått in en ny ansökan från ett företag som heter A-omsorg.  

En fråga kom upp på hur lång framförhållning man behöver för att byta 
hemtjänst. Det är 7 dagar. 

En fråga kom upp om fördelning av resurser och hur man säkerställa jämlika 
förutsättningar mellan kommunens hemtjänst och de privata utförarna?  
De privata aktörerna får ersättning för de delar de utför och det är utifrån de 
timmar som kommunens biståndsenhet bedömt individens behov som 
ersättning utgår. De delar kommunen fortsatt bidrar med ex nattillsyn räknas 
av när timersättningen räknas fram. I övrigt ska de privata utförarna få 
ersättning på samma vis som kommunens egen hemtjänst kostar.  

En fråga kom upp om LOV på väg in någon annanstans inom kommunen? Nej 
det är det inte just nu. Men omsorgsförvaltningen har ett uppdrag från 
politiken att ta fram ett underlag för upphandling av drift av Alingsåker och 
Lärketorpet.  
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§ 56 Institutet för mänskliga rättigheters rapport ”Hemma är någon 
annanstans”  

Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen svarar att det är en 
relevant och bra rapport. Förvaltningen har inte jobbat med just den 
rapporten, men Jane berättar att förvaltningen arbetare med en modell som 
heter IBIC – individens behov i centrum. Modellen ger ett stöd i att bedöma 
vad personen behöver hjälp med och hjälper oss att detaljmatcha det behov 
och den hjälp som behövs utifrån den enskilda personen.   

En fråga kom upp om volontärerna kan hjälpa till vid fler tillfällen på t ex 
Strömkarlen. Jane rekommenderar att ta upp frågan direkt med Pernilla 
Karlsson som är volontärsamordnare.   

Övriga frågor till Jane kom upp som handlar om byggnation av äldreboendet 
på Vårvik. Det är nu klart med allt och byggnationen ska börjas av Eidar, totalt 
handlar det om 108 platser. Förvaltningen kommer också få fler tillfälliga 
platser på Stavregården (totalt 18 platser).  

§ 57 Landbogården 

Daniel Ruus, fastighetsutvecklingschef på Eidar, berättar om Eidars uppdrag 
att titta på förutsättningarna för att utveckla framtidens trygghetsboende. 
Uppdraget har Landbogården som utgångspunkt. Ett trygghetsboende är 
hyresrätter som har ett tillgänglighetsanpassat boende och en 
gemensamhetslokal för aktiviteter. Eidar har idag flera trygghetsboende och 
det nya uppdraget handlar om att se hur man kan göra ett framtida 
trygghetsboende på ett annat sätt, där boendet uppfyller fler/andra behov 
som äldre har. 

Omfattning är 50 lägenheter. I uppdraget utgår Eidar från befintliga resurser 
och ser hur det går att göra en omställning utifrån det. Det kan handla om att 
bygga till extra våningsplan. Ett boende skulle kunna innehålla garage, 
bokningsbar övernattningslägenhet, vinterträdgård och olika utrymmen för 
aktiviteter. De tittar också på utrymme för restaurang/café. Boverket har ett 
investeringsstöd som man kan ansöka om för trygghetsboende. Eidar räknar 
på kalkylen, med och utan investeringsstöd, med utgångspunkt att det i 
slutändan ska bli en hanterbar hyreskostnad för de boende.  
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En fråga kom upp om det ingår i uppdraget att hemtjänsten ska vara kvar på 
Landbogården? Eidar är medvetna om vikten av att hemtjänsten har en plats 
där och dialoger förs med Omsorgsförvaltningen.  

En fråga kom upp om vart nuvarande hyresgäster på Landbogården ska ta 
vägen under ombyggnationen? Daniel svarar att det finns olika modeller för 
det. När det blir aktuellt så tar Eidar fram en lösning, men just nu utgår de 
från Landbogården som en modell. I slutförandet så kan det bli både förädling 
och/eller nybyggnation. 

En fråga kom upp till Daniel om när han, i de bästa av världar, tror att de 
sätter spaden i backen? Det är mycket svårt att svara på men om Eidar har 
stor medvind så är förhoppningen att starta om fyra år.  

Ett medskick från seniorrådet är att inte bara bygga nytt utan också titta på 
de boende som redan finns och hur man kan göra dem bättre.   
 

§ 58 Samtal om mötesformat 
Seniorrådet gör medskick om att det är bra att rådsmötena har färre punkter 
till förmån för utökat utrymme för samtal. På nästa seniorrådsmöte i 
september tar vi upp planering inför det gemensamma rådsmötet, så att 
rådet kan göra medskick på mötesform och innehåll.  
 

§ 59 Mötets avslutande  
Ordförande Mussa tackade för idag och avslutade mötet. 
 

 
 
 


